
Akademický senát Masarykovy univerzity 

Zápis z řádného zasedání ze dne 7. 4. 2014 (Přílohy)  
čj. MUIS/33486/2014/97496/RMU2 

  
Přítomni:  senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1                           

tohoto zápisu; 
  při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 37 senátorů a senátorek; 
                       celkem se zasedání zúčastnilo 37 členů AS 
  
Zvaní hosté: doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 
  doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, kvestor 
  prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D., prorektor pro rozvoj 

 Mgr. Eva Doležalová, vedoucí odboru pro akademické záležitosti 
  
Veřejnost   
       
Program:  1. Schválení programu a zápisu z minulého zasedání 

2. Rozpočet MU na rok 2014 
3. Novelizace Statutu 
4. Vnitřní předpisy PdF MU  Statut PdF MU, VaJŘ AS PdF MU 
5. Prezentace ankety o nejoblíbenějšího pedagoga 
6. Různé 

  
Jednání zahájil předseda AS, uvítal na zasedání senátorky, senátory i hosty a konstatoval                         
usnášeníschopnost AS MU. 
  

1. Schválení programu a zápisu z minulého zasedání 

Předseda AS navrhl program zasedání AS. K návrhu programu neměl nikdo                     
z přítomných připomínky. 
  
Předseda AS předložil ke schválení zápis ze zasedání AS MU ze dne 3. 3. 2014.                             
K zápisu neměl nikdo z přítomných připomínky. 
  

Zápis ze dne 3. 3. 2014 byl dnešního dne schválen AS MU. 
  

2. Rozpočet MU na rok 2014 

Rektor předložil AS rozpočet MU pro rok 2014. Podklady obsahovaly předkládací zprávu                       
a dokumenty: neinvestiční rozpočet, investiční rozpočet, návrh rozdělení HV do fondů a                       
rozdělení normativu 2014. Rektor uvedl, že rozpočet byl sestaven s velkou mírou                       
konsensu HS. 
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https://docs.google.com/a/go.muni.cz/document/d/sQprI4AAQKFXTmua9Wq-yoA/headless/print#heading=h.d4kroc3279lk


Kvestor podrobněji rozpočet představil AS. Termín 14. 3. 2014 byl stanoven pro                       
schválení rozpočtu fakultami, všechny rozpočet odevzdaly. 18. 3. 2014 došlo                   
k projednání rozpočtu centry, rektor následně rozpočty center schválil. Na všech HS jsou                       
vyrovnané rozpočty. Rozpočet je schválen všemi HS a jejich reprezentacemi. 

  
Hospodářský výsledek po účetní závěrce: zisk cca 88 mil. Kč. HS mohou použít do fondů                             
reprodukce majetku, rezervního fondu, fondu odměn. Všechna HS neztrátová. Zvláštní                   
postavení má SUKB, náklady jdou za fakultami (LF, FSpS a PřF). 
  
Předseda AS informoval o stanovisku EK AS (nepřítomný prof. Matyska za EK zaslal                         
předsedovi AS následující stanovisko): EK nemá proti navrženému rozpočtu námitek a                     
doporučuje AS jej přijmout. 
  
Diskuse 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Předseda AS Jak se rozdělují finance, o které bývá rozpočet navýšen oproti plánu? V                       

posledních dvou letech šlo o cca 300 mil. Kč. 
Kvestor  Rozdíl plánu proti skutečnosti je dán tím, že jsou v průběhu roku                       

podány projekty, které jsou schváleny. Zde se navyšuje rozpočet. Dále                   
se jedná také o vratky, které MŠMT realizuje na konci roku (vratka                       
spolufinancování VaVpI). Převádí se do fondu provozních prostředků. 

Ručka  V části náklady jsou v rozpočtu SKM záporné položky. 
Kvestor  Jedná se o vnitropodnikové přeúčtování. 
Mocek  Vloni byla provedena pozitivní korekce vůči několika fakultám. Letos                 

jsem nezaznamenal, že by byla zmiňována. 
Kvestor  Letos byla provedena korekce pouze v případě ESF. Důvodem je                   

skutečnost, že fakulta ustoupila v případě dlouhých magisterských               
studií a otevřela prostor jiným fakultám. Jedná se o cca 6,8 mil. Kč. 

Rektor  Vloni jsme poprvé nepostupovali mechanicky tak, že by se rovnoměrně                   
snížily limity. Limity byly rozděleny nerovnoměrně. ESF opustila limit ve                   
prospěch LF a PrF. Fakultě tento ústupek způsobuje výrazný pokles                   
financí. Korekce je výsledek vnitřní diskuse, nikoliv nevýkonnosti fakulty. 

Předseda AS Fakulty, které byly v loňském roce podpořeny v rámci kompenzací,                   
předkládaly plán restrukturalizace. Prosím, aby byl AS seznámen s                 
vyhodnocením těchto plánů. 

Rektor  Samozřejmě, vyhodnocení kompenzace bude předloženo na příštím             
zasedání AS. 

Ručka  DPH tvoří neuznatelnou položku u projektů EU, kam tyto peníze jdou? 
Kvestor  Pokud se jedná o nárokové vratky, pak se v rozpočtu vypořádají každý                       

měsíc. DPH skončí u střediska, které projekt realizuje. Pokud se DPH                     
nedá uplatnit vůči projektu, náklad jde k tíži HS, které dotaci                     
spotřebovává. Toto HS pak musí najít zdroje financování. 

Ručka  Pokud tomu správně rozumím, MU nedostává zpět všechnu DPH. 
Kvestor  Ano, je to tak. 
Předseda AS Vzhledem k tomu, že výrazná část rozpočtu je odvozena od limitů,                     

stanovených mezifakultními dohodami bez přímého vlivu AS, navrhuji               



pracovní schůzku AS o limitech. AS bude žádat o informaci, jaké                     
mezifakultní dohody byly učiněny, abychom nebyli při schvalování               
pravidel rozdělování rozpočtu na podzim postaveni před hotovou věc. 

Rektor  Dosud nemáme od MŠMT stanoveny limity pro rok 2015. Limity budou                     
k dispozici cca v polovině dubna 2014. Potom proběhne diskuse s                     
fakultami. Teprve poté může proběhnout diskuse s AS. 

  

Navržené usnesení: 

Akademický senát schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy univerzity                 
pro rok 2014 dle návrhu předloženého rektorem. 
  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 
Pro:  37 
Proti:    0 
Zdržel se:    0 
  
Přijaté usnesení: 

Akademický senát schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy             
univerzity pro rok 2014 dle návrhu předloženého rektorem. 

 

3. Novelizace Statutu 

Kvestor představil návrh novely Statutu MU. Jedná se zejména o technickou změnu                       
názvu CZS na Centrum zahraniční spolupráce a změny v Příloze č. 7 Statutu MU, které                             
se týkají majetkových vstupů do právnických osob. Příloha č. 7 je z roku 2004 a vyžaduje                               
aktualizaci jednak v souladu s návaznostmi na nový občanský zákoník a jednak na                         
základě zkušeností z dosavadních majetkových vstupů do právnických osob. Příloha                   
vyžaduje upřesnění požadovaných informací o subjektech, se kterými má být případně                     
MU majetkově propojená. 

  
Diskuse 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Předseda AS Prosím opravit chybnou formulaci čl. 2 odst. 2 Přílohy č. 7. Navrhuji                       

změnit množné číslo „právnických osob“ na jednotné. 
Ručka  V tuto chvíli jsme jedním ze zakládajících členů CESNET, z.s.p.o.                   

Předpokládám, že změny ve Statutu nebudou mít retrospektivní               
účinnost. 

Kvestor  CESNET je záležitost z 90. let. Ročně odchází cca 7. mil. Kč podílu na                           
provozu sítě. Do budoucna zpřísňujeme podmínky majetkových vstupů               
do PO. 

Předseda SK  SK žádá rektora o předložení souhrnné zprávy o činnosti a                   
hospodaření právnických osob, v nichž má MU účast, a to dle Statutu                       
MU, Přílohy č. 7, Čl. 4, odst. (5). Zpráva by měla zhodnotit, nakolik                         



subjekty plní účel, s nímž byly zakládány. 
Kvestor  Bude předloženo na příštím zasedání. 
   

Navržené usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Statutu MU v navrženém znění (po jazykové                     
úpravě dle diskuze). 

  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 
Pro:  37 
Proti:    0 
Zdržel se:    0 

  
Přijaté usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Statutu MU v navrženém znění (po jazykové                   
úpravě dle diskuze). 

  

4. Vnitřní předpisy PdF MU  Statut PdF MU, VaJŘ AS PdF MU 

AS PdF MU předložil ke schválení vnitřní předpisy PdF: Statut PdF a Volební a jednací                             
řád AS PdF MU. 
  
Křepelka (předseda LK AS) k novele Statutu PdF: Statut nadále upravuje poplatky tak, že                           
svěřuje kompetence děkanovi. Předložený návrh novely se problematiky dotýká pouze                   
okrajově. Celý čl. 5 není v souladu s úpravou poplatků ve Statutu MU. Čl. 27 Členění                               
fakulty – uvádí se do přílohy č. 2, která je zrušená. LK má za to, že AS MU by se nemusel                                         
vyjadřovat ke členění fakulty. ZVŠ však vymezení organizační struktury ve Statutu                     
požaduje (§ 17 odst. 2 bod f). 
  
Přeseda AS PdF (dr. Najvar) k novele Statutu: Novelu předkládá děkan fakulty, AS PdF ji                             
odsouhlasil na sklonku roku 2013. Statut původně odkazoval na zákony a vnitřní přepisy                         
MU, které již neexistuji. Další změnou je zjednodušení systému příloh. Organizační                     
strukturu návrh neobsahuje, protože nechceme, aby se AS musel vyjadřovat k                     
marginálním změnám názvů pracovišť a dále je zřejmé, že organizace PdF se bude                         
vyvíjet. 
 
Diskuse ke Statutu 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Majerová  Upozorňuji na nevhodnou úpravu informování studentů o výši poplatků                 

za studium. PdF ve Statutu uvádí, že studenti mají být informováni o                       
výši poplatků měsíc před tím, než MU jako celek výši poplatků zveřejní. 

Předseda AS Připomínky AS nejsou výtkou vůči fakultě. Statut MU byl novelizován s                     
ohledem na judikaturu NSS víceméně paralelně, proto došlo k situaci,                   



kdy Statut PdF není v části poplatků plně v souladu se Statutem MU.                         
Předpokládám, že PdF bude po případném schválení novely Statut                 
novelizovat ve smyslu připomínek, které zazněly. 

  

Navržené usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Statutu PdF MU v navrženém znění, které tvoří                     
přílohu tohoto zápisu.   

  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 
Pro:  32 
Proti:    0 
Zdržel se:    5 

  
Přijaté usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Statutu PdF MU v navrženém znění, které                     
tvoří přílohu tohoto zápisu.   

  
Přeseda AS PdF (dr. Najvar) k novele VaJŘ: jedná se o technickou novelu. 
  
LK AS k novele VaJŘ AS PdF: navržená novela neodporuje předpisům MU ani zákonům.                           
LK upozorňuje, že není standardem, aby učitelé i studenti volili zástupce do obou komor.                           
To ovšem není předmětem novely. 
  
Diskuse k VaJŘ AS 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Majerová  Je naděje, že se změní volební systém fakulty (že studenti volí                     

pedagogy a naopak)? 
Najvar  Je pravda, že fakultní volební systém je v tomto neobvyklý, komory                     

obvykle volí zvlášť. Studenti i akademici PdF však se změnou systému                     
dosud nikdy nesouhlasili. 

Předseda AS LK AS MU pracuje na novém VaJŘ AS MU. V rámci tohoto řádu bude                           
pravděpodobně navrženo, aby způsob volby do AS MU byl jednotný,                   
což může sloužit jako impuls i v této věci. 

 

Navržené usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Volebního a jednacího řádu AS PdF MU v navrženém                     
znění, který tvoří přílohu tohoto zápisu. 

  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 
Pro:  35 
Proti:    0 



Zdržel se:    2 

 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát schvaluje změny Volebního a jednacího řádu AS PdF MU                   
v  navrženém znění, který tvoří přílohu tohoto zápisu. 

 

5. Prezentace ankety o nejoblíbenějšího pedagoga 

Rektor informoval o projektu ankety o nejoblíbenějšího pedagoga. Je to jeden z kroků,                       
kterými MU chce dát najevo, že jí záleží na kvalitě pedagogického sboru. Je to podpora                             
kvality studia a výuky. 
  
Vedoucí odboru pro akademické záležitosti (Mgr. Eva Doležalová) představila nově                   
zaváděnou kategorii cen rektora. Cílem je ocenit kvalitní pedagogickou činnost, dosud se                       
ceny udělovaly zejm. za vědeckou činnost. Hodnocení bude provedeno zvlášť pro                     
každou fakultu. Lze oceňovat i v podrobnějších kategoriích. Za účelem hlasování bude                       
vytvořena aplikace v ISu. 
  
Diskuse 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Ručka  Proč nebudou moci studenti volit tzv. „dohodáře“? 
Doležalová  Má jít o ceny pro pedagogy MU. Působení asistentů „na dohodu“ může                       

být poměrně omezené. 
Ručka  Budou tak vyřazeni i doktorští studenti. 
Mocek  Mrzí mě, že zde není pan prorektor. Obraceli jsme se na něj                       

s dotazem, jak budou počítány hlasy studentů. Mohou být pedagogové,                 
kteří mohou být v navrženém systému zvýhodněni či naopak                 
znevýhodněni. 

Doležalová  Každý systém bude vždy pro někoho nevýhodný. Je velmi těžké                   
vymyslet systém, který by vyhovoval všem. 

Rektor  Chtěl bych připomenout, že důležitější než samotné nominace a                 
ocenění je skutečnost, že anketa vyvolá otázky, co je to kvalitní výuka.                       
Jako největší přínos vnímám, že se začne vést na toto téma debata. 

Gargulák  Toto je jeden z prostředků, jak dosáhnout kultivace výuky. Prosím, aby                     
se dobře prezentovaly výstupy ankety. 

Bejček  Pokud to zjednoduším: nevíme, co přesně si představit pod pojmem                   
‚pedagogický pracovník‘, ale budeme jej odměňovat. Studenti nemají               
kritéria, je to v podstatě „Zlatý slavík MU“. Zatím je to hybrid mezi                         
vážnou soutěží a soutěží v popularitě. 

Rektor  Tak je to ale se všemi cenami a soutěžemi, včetně vědeckých. Není                       
jiná cesta, než spoléhat na zdravý rozum všech zúčastněných.                 
Nepodceňuji studenty, myslím, že to nebude nutně hlasování               
o popularitě. Element komise vnáší do soutěže celou řadu kritérií.                 
Hodnocení ve věcech lidských nikdy neprobíhá jednoduše a               



jednoznačně. 
  

AS MU vzal zprávu na vědomí, nebylo přijato žádné usnesení. 
 

6. Různé 

A. Fakultní nemocnice u svaté Anny (FNUSA) 

Rektor uvedl, že situace kolem nemocnice se stále dramatizuje. JMK nemá zájem                       
nemocnici převzít. Pro MU je důležité, aby byla zachována stávající klinická péče.                       
Dokud není možné zřídit např. univerzitní nemocnici, jsme pro zachování stávajícího                     
stavu. Ředitelem FNUSA byl jmenován dr. Pavlík. Bez ekonomické stabilizace není                     
možné dosáhnout cílů projektu ICRC. 

Prorektor Bareš uvedl, že absolvoval celou řadu schůzek. Ministerstvo zdravotnictví                   
se staví k situaci čelem. Ocenil přístup AS LF MU a zdůraznil, že přestože ICRC není                               
projektem MU, máme zájem na jeho dobrém fungování. 

Rektor uvedl, že je na místě zveřejnění smluv s Mayo Clinic. Z dokumentů, které                           
máme k dispozici, není zřejmé, jaké konkrétní služby Mayo Clinic poskytuje FNUSA.                       
Považuje za nestandardní skutečnost, že se FNUSA zavázala k určitým závazkům                     
jménem MU bez jejího vědomí. V čele projektu musí stát lidé, kteří budou ve vztahu k                               
MU vystupovat korektně. 

Doc. Tomandl uvedl, že se konalo mimořádné zasedání AS LF. Na AS byli pozváni                           
různí aktéři, ale bohužel se všichni omluvili. Hlavním bodem programu byly obavy z                         
hrazení výuky fakultním nemocnicím. AS LF přijal usnesení, v němž podpořil tiskové                       
vyjádření vedení MU z března 2014. Navrhl, aby AS přijal podpůrné usnesení.                       
Upozornil, že obě FN v Brně jsou nejvíce zadlužené v ČR. 

Rektor uvedl, že nedokáže předpovědět vývoj, ale vítá usnesení ze strany AS MU,                         
které bude reprezentativním názorem akademické obce MU. 

 

Navržené usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity se připojuje k usnesení AS LF MU ze                       
dne 1. 4. 2014. Pro zachování výuky lékařských a nelékařských oborů na LF MU                           
ve stávajícím rozsahu je nezbytné zachování fungování klinik a ústavů v režimu                     
fakultní nemocnice či režimu obdobném. Rovněž řešení ekonomické situace ve                 
fakultních nemocnicích nesmí ohrozit stávající výuku akreditovaných programů LF. 
  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 37. 
Pro:  37 
Proti:  0 
Zdržel se:    0 
  
Přijaté usnesení: 



Akademický senát Masarykovy univerzity se připojuje k usnesení AS LF MU                   
ze dne 1. 4. 2014. Pro zachování výuky lékařských a nelékařských oborů na                       
LF MU ve stávajícím rozsahu je nezbytné zachování fungování klinik a ústavů                       
v režimu fakultní nemocnice či režimu obdobném. Rovněž řešení                 
ekonomické situace ve fakultních nemocnicích nesmí ohrozit stávající výuku               
akreditovaných programů LF. 

  

B. Nový VaJŘ AS MU 

Legislativní komise AS MU intenzivně pracuje na novém VaJŘ AS MU. Předpokladem                       
je, že s návrhem by se rektor (po případných úpravách) ztotožnil a předložil VaJŘ tak,                             
aby volby do AS MU na podzim tohoto roku mohly proběhnout již podle nového řádu. V                               
termínu 18.  19. dubna 2014 proběhne ve Křtinách výjezdní zasedání LK AS MU                           
zaměřené na dopracování návrhu. Zájemci o účast na tomto zasedání z řad členů AS                           
MU nechť kontaktují do 8. 4. 2014 předsedu AS MU. 

  
C. Žádost pana Zahoranského 

Rektor poskytl členům AS MU interní dokument kontrolního odboru k opakovaným                     
stížnostem bývalého studenta PřF MU, pana Zahoranského. 
  
AS se seznámil s podklady a nepřijal žádné usnesení.  
  

D. Koncepce odpadového hospodářství 

SK AS požádala rektora o informaci o postupu řešení bodu Koncepce odpadového                       
hospodářství Dlouhodobého záměru. 
  
Kvestor senátory informoval o postupu řešení výše uvedeného bodu DZ. Pokud jde o                         
samotné odpady a odpadové hospodářství, podařilo se zajistit svoz a likvidaci.                     
Všechny součásti MU třídí odpad. Podařilo se snížit náklady na 40 %.   

  
Diskuse 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Předseda SK Je MU motivována ke třídění smlouvou s dodavatelem? 
Kvestor  Třídění bylo předepsáno v zadání příslušné VZ ze strany MU. 

 
Odchází 7 senátorů 

 
AS MU vzal zprávu na vědomí, nebylo přijato žádné usnesení. 

  
E. Problematika záznamů ze zasedání AS MU 

Senátor Gargulák představil AS dokument „Problematika záznamů ze zasedání AS                   
MU”. Zdůraznil, že je přesvědčen, že vnitřní samospráva AS funguje dobře. Navrhl dvě                         
usnesení. Důvodem návrhů usnesení je skutečnost, že AS dříve v konkrétním případě                       
s pořízením záznamu nesouhlasil. 



  
Diskuse 
(zápis je zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se o doslovný přepis) 
Předseda AS Z organizačních důvodů odmítám hlasovat pro usnesení č. 2.                 

Obávám se technických obtíží při pořizování záznamu.             
S praktickou realizací usnesení č. 1 problém nemám, ale nevidím                 
důvod podobné usnesení přijímat. 

Gargulák  Jde o to, že dříve jsme nahrávání v konkrétním případě výslovně                     
zakázali. 

Mazal  Já budu hlasovat proti oběma usnesením. Můžeme se vždy vyjádřit                   
k jednotlivým případům, není třeba obecně nahrávání povolovat. 

Majerová  My stejně nezjistíme, zda nás někdo nahrává. Kdokoliv může                 
nahrávat. 

Předseda AS Z mého hlediska se jedná o otázku legitimity záznamu. 
Předseda SK Rád bych podpořil usnesení č. 1. Pokud se vyslovíme proti,                   

vyvoláme zbytečný dojem, že cokoliv skrýváme. Přijde mi               
zbytečné takový dojem vyvolávat. Usnesením č. 1 neříkáme nic                 
nad rámec zákona. 

Mocek  SK není v názoru na toto téma jednotná. Nebudu hlasovat ani pro                       
jedno usnesení pozitivně. 

 

Navržené usnesení č. 1: 

AS MU uznává právo na pořizování audio či video záznamů ze svých veřejných                       
zasedání. Tyto záznamy mohou být zveřejňovány s respektem k právům na                     
ochranu osobnosti a právům na ochranu osobních údajů. Každý, kdo záznam                   
pořizuje, se zavazuje k předchozímu. Každý, kdo záznam pořizuje, s tímto faktem                     
seznámí AS MU. 

  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 30. 
Pro:      7 
Proti:    11 
Zdržel se:    12 

  
Výsledek hlasování: 

Usnesení nebylo přijato. 
 
 

Navržené usnesení č. 2: 

AS MU se zavazuje k pořizování a zveřejňování audio či video záznamů ze svých                         
zasedání. Záznamy budou zveřejňovány v ucelené podobě s respektem k právům                   
na ochranu osobnosti a právům na ochranu osobních údajů. 

  



Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 30. 
Pro:    2 
Proti:  23 
Zdržel se:    5 

  
Výsledek hlasování: 

Usnesení nebylo přijato. 
  

F. Novela ZVŠ 

Rektor informoval AS, že dosud nebyla svolána žádná pracovní skupina týkající se                       
novelizace ZVŠ. Termín přijetí novely do 30. 6. 2014 je ohrožen. 

  
G. prof. Zubov 

Rektor uvedl, že profesor Zubov, kterému MU ve spolupráci s FSS nabídla působení,                         
je významný vědec, který se dostal do konfliktu se svým zaměstnavatelem. Nemyslí                       
si, že MU by se měla vyjadřovat ke konfliktu na Krymu, ale je přesvědčen, že je                               
povinna morálně profesora podpořit bez ohledu na jeho a svoje názory. Částí                       
veřejnosti je podpora vnímána jako politické gesto. Rektor však celou situaci vnímá                       
jako konflikt kolegy akademika s jeho zaměstnavatelem. Rektor chápe a rozumí                     
stanoviskům obou stran. Primárním cílem není vstupovat do politické diskuse, ale                     
solidarita uvnitř akademické obce. 

  
H. Grantová agentura ČR 

Prof. Jan navrhl AS podpořit stanovisko České konference rektorů, týkající se                     
Grantové agentury České republiky ze dne 20. 3. 2014. 

 
Navržené usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity podporuje stanovisko předsednictva             
ČKR ze dne 20. března 2014 k situaci kolem Grantové agentury ČR. AS MU sdílí                           
názor, že kvůli nejasnému zdůvodnění rozhodnutí předsednictva GA ČR o změně                   
pořadí center excelence došlo ke zpochybnění transparentnosti a nezávislosti               
procesu hodnocení v GA ČR a že je třeba jasných opatření, vedoucích k obnovení                       
důvěryhodnosti agentury. 

  
Hlasování: 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 30. 
Pro:  29 
Proti:    0 
Zdržel se:    1 

  



Přijaté usnesení: 

Akademický senát Masarykovy univerzity podporuje stanovisko         
předsednictva ČKR ze dne 20. března 2014 k situaci kolem Grantové                     
agentury ČR. AS MU sdílí názor, že kvůli nejasnému zdůvodnění rozhodnutí                     
předsednictva GA ČR o změně pořadí center excelence došlo ke                   
zpochybnění transparentnosti a nezávislosti procesu hodnocení v GA ČR a                   
že je třeba jasných opatření, vedoucích k obnovení důvěryhodnosti agentury. 

 
 

Nejbližší řádné zasedání akademického senátu MU bylo svoláno na 5. května                     
2014. 
  
Předseda AS poděkoval na závěr přítomným za účast a ukončil zasedání v 18:50 hod. 
 

Zapsal Petr Konopáč    V Brně, dne 7. dubna 2014 
 

Text schválil:  Mgr. Michal Bulant, Ph.D., předseda AS MU, dne 22. dubna 2014. 
  
Zápis schválen AS MU dne 5. května 2014 
 
   



Příloha č. 1 
  

PREZENČNÍ LISTINA 
Zasedání Akademického senátu MU dne 7. 4. 2014 

Komora akademických pracovníků 
  

   Přítomen  Nepřítomen 

Právnická fakulta       

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc.  X    

JUDr. Veronika Kudrová, Ph.D.     omluvena 

doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D.  X    

Lékařská fakulta       

prof. MUDr. Josef Bednařík, CSc.  X    

prof. MUDr. Marie Nováková, Ph.D.  X    

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. – 
předseda KAP  X    

Přírodovědecká fakulta       

RNDr. Milan Baláž, Ph.D.  X    

Mgr. Michal Bulant, Ph.D. – předseda AS  X    

doc. RNDr. Ctibor Mazal, CSc.  X    

Filozofická fakulta       

prof. Mgr. Libor Jan, Ph.D.  X    

Jeffrey A. Vanderziel, B.A.  X    

PhDr. Petr Dytrt, Ph.D.  X    

Pedagogická fakulta       

Mgr. Petr Najvar, Ph.D.  X    

Mgr. Martin Vrubel  X    

PaedDr. Jan Šťáva, CSc.  X    

Ekonomickosprávní fakulta       

RNDr. Luboš Bauer, CSc.  X    



Ing. Marek Pavlík, Ph.D.  X    

doc. Ing. Radoslav Škapa, Ph.D.  X    

Fakulta informatiky       

doc. RNDr. Pavel Matula, Ph.D.  X    

prof. RNDr. Jiří Zlatuška, CSc.     omluven 

prof. RNDr. Luděk Matyska, CSc.     omluven 

Fakulta sociálních studií       

PhDr. Michal Vašečka, Ph.D.  X    

PhDr. Petr Suchý, Ph.D.  X    

PhDr. Zdeněk Sychra, Ph.D.  X    

Fakulta sportovních studií       

PaedDr. Zdeněk Janík  X    

PaedDr. Miloš Lukášek, Ph.D.  X    

doc. PhDr. Bc. Zdenko Reguli, Ph.D.  X    

Mimofakultní       

Mgr. Lenka Zouhar Ludvíková     X 

  
   



PREZENČNÍ LISTINA 
Zasedání Akademického senátu MU dne 7. 4. 2014 

Studentská komora 
  

   Přítomen  Nepřítomen 

Právnická fakulta       

Mgr. David Hejč     omluven 

Mgr. Vít Křížka  X    

Lékařská fakulta       

Martin Jakub Arbet  X    

Přírodovědecká fakulta       

Mgr. Eva Majerová  X    

Mgr. Tereza Warchilová  X    

Filozofická fakulta       

Mgr. Lenka Pokorná Korytarová     omluvena 

Mgr. Eva Vahalíková  X    

Pedagogická fakulta       

Mgr. Jan Buchta  X    

Mgr. Josef Moravec  X    

Ekonomickosprávní fakulta       

Róbert Adamčík     omluven 

Jakub Kondek  X    

Fakulta informatiky       

Bc. Lukáš Ručka  X    

RNDr. Pavel Troubil – předseda SK  X    

Fakulta sociálních studií       

Mgr. Ondřej Mocek  X    

Bc. et Bc. Karel Gargulák  X    

Fakulta sportovních studií       



Mgr. Adam Blažek     omluven 

Jan Hurych  X    
 
 


